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Aluminium Bahrain (Alba) is one of the largest and most 
modern single-site producers of aluminium in the world. The 
leading smelter in the Middle East, Alba also ranks among 
the top ten performers o n g lo b a l scale. The Company is 
recognised internationally for its high standards of health and 
safety, environmental protection, and efficiency; its substantial 
ongoing investment in people and technology; and its enduring 
commitment to corporate social responsibility.

Alba produces more than 870,000 metric tonnes per annum (mtpa) 
of the highest grade aluminium, with products including standard 
and T-ingots, extrusion billets, rolling slab, propertzi ingots, and 
molten aluminium. Around 45 per cent of output is supplied to 
Bahrain's downstream aluminium industry, with the rest exported to 
regional and international customers in the Middle East, Europe, Far 
East, South East Asia, Africa, and North America.

The Alba plant consists of five reduction lines, three cast houses





عيمج يف ازاتمم امدقت تققح

It is my privilege to  introduce this annual review of Alba for the 
year 2008. Despite the global economic downturn that affected 
the Gulf region during the latter quarter o f the year, ا am pleased 
to report that Alba made excellent progress across all areas o f the 
organisation in 2008.

n particular, ا would like to  h ighlight the success o f Alba in 
maintaining profitability, exceeding production targets, and 
continuing to  improve performance levels in the critical areas o f 
safety, people, environment, costand productivity.

These achievements, which are highlighted in the follow ing 
sections o f this annual review, underline our enduring commitment 
to  corporate social responsibility.Throughout 2008, the Company 
continued its im portant contribution to  the economic and social 
development o f the Kingdom of Bahrain, and to  providing ongoing 
prosperity for all our stakeholders.

The reputation o f Alba as one o f the leading aluminium smelters 
in the world was further recognised by the receipt o f four local, 
regional and international awards during the year.These covered 
the areas o f occupational health and safety, protection o f the 
environment, and the employment o f nationals, w ith Alba's 
Bahrainisation level now standing at around 90 percent.

Finally, on behalf o f the Board o f Directors and employees, ا 
would like to  express my sincere thanks and appreciation for the 
support and guidance that Alba continues to  receive from His 
Majesty the King, Shaikh Hamad bin Isa Al Khalifa; His Highness 
the Prime Minister, Shaikh Khalifa bin Salman Al Khalifa; and His 
Highness the Crown Prince, Deputy Supreme Commander, and 
Chairman of the Economic Development Board, Shaikh Salman bin 
Hamad Al Khalifa.ا would also like to  pay tribute to  the dedicated 
efforts o f our stakeholders, management and staff in rising to the 
many challenges that faced US during 2008. Together, they have 
contributed to  yet another successful year for A lba.ا would like to 
express my sincere thanks and appreciation to  our customers and 
to  assure them o f our commitm ent to  providing them w ith the best 
services and products o f the highest quality.

Mahmood Hashim Al-Kooheji 
Chairman of the Board o f Directors

ن م مغرلا ىلعف ،٨٠٠٢ ماعل ابلأ ةكرشل يونسلا ریرقتلا ضرعتسا نأ ينرسی

عبرلا لالخ يبرعلا جيلخلا ةقطنم ىلع رثأ يذلا يملاعلا يداصتقالا روھدتلا
 ابلأ نأب مكغلبأ نأ يندعسي ،ماعلا نم ريخألا

.٨٠٠٢ ماع لالخ ةكرشلا لامعأ تالاجم

ظ افحلا يف ابلا حاجن ىلع ءوضلا يقلا نا انه دوا ،صوصخلا هجو ىلعو
ي ف ءادألا تايوتسم نيسحت يفرارمتسالاو جاتنإلا فادھأ زواجتو ةيحبرلا ىلع

.ةيجاتنإلاو ةفلكتلا ،ةئيبلا ،نيفظوملا ،ةمالسلا لثم ةكرشلل ةيويحلا تالاجملا

ى لعدكؤت ،ريرقتلا اذھ نم يتالاءزجلا يف زربت يتلاو ،تازاجنإلا هذھ نإ
ة كرشلا تلصاو .٨٠٠٢ ماع لالخ ةكرشلل ةيعامتجالا ةيلوئسملاب مئادلا مازتلالا
ة ميقلا زيزعتو ،نيرحبلا ةكلمم يف ةيعامتجالاو ةيداصتقالا ةيمنتلل يوقلا اهمعد
.هسفن تقولا يف انيمهاسمل

ر هاصم ربكا ىدحإ اهتفصب ؛ةيلاعلا ةناكملاو ةرهشلا نم ديزمبابلا تيظح دقو
ت اداهش عبرأ ىلع اهلوصح دعب ،٨٠٠٢ ماع لالخ ملاعلا يف ةدئارلا موينملألا
ة يامح ،ةينهملا .ةمالسلا ،ةحصلا تالاجم تلمش ،ةيلودو ةيميلقإ ،ةيلحم ريدقت
ن هارلا تقولا يف ةكرشلا يف ةنرحيلا ةبسن تلصو ثيح ،فئاظولا نيطوتو ةئيبلا
.نيفظوملا مجح يلامجإ نم ٩٧ ٠ يلاوح ىلإ

د وأ ،ةكرشلا يبستنم لكو ةرادإلا سلجم ءاضعأ نعو يسفن نع ةباين ‘ًاريخأو
ه يجوت ،معد نم ابلأ هب تيظح ام لك ىلع يريدقتو يركش صلاخ نع برعأ نأ
ھ ظفح ةفيلخ لآ ىسيع نب دمح كلملا ةلالجلا بحاص ةرضح ندل نم عيجشتو
ء ارزولا سيئر ةفيلخ لآ ناملس نب ةفيلخ خيشلا ومسلا بحاصو ،هاعرو هللا
د ئاقلا بئان دهعلا يلو ةفيلخ لآ دمح نب ناملس خيشلا ومسلا بحاصو ،رقوملا
ة صلخملا دوهجلاب ديشأ نأ دوأ امك .ةيداصتقالا ةيمنتلا سلجم سيئر ىلعألا
، لمعلا ىوتسمب مهئاقترا يف كلذو ،نيفظومو نييرادإ نم ابلأ يف نيلماعلا عيمجل
م دقن نأ ىسنن ال امك .ةكرشلل حاجنلا نم ىرخأ ةنس قيقحت يف مهاس امم
ي فانرارمتساو انصرح ىلع مهلدكؤنو ماركلا ةكرشلا نئابزلانريدقتوانركش

.تاجتنملادوجأو تامدخلا لضفأ ميدقت

ي جهوكلا مشاه دومحم
ةرادإلا سلجم سيئر





ریدقتلا تاداهشو زئاوجلا
٨٠٠٢ ماعل ةينهملا ةم السل او ةحصلل ةيبهذل ا ةزئاجل ا
(٨105) ثداوحلا نم ةياقولل ةيكلملا ةيعمجلا

٨٠٠٢ ةينهمل ا ةم السل ا ةزئاج
يناطیربلا ةمالسلا سلجم

فئاظول ا نيطوتو لمعل ا ريفوت يفزيمتل ا ةزئاج
لودل نواعتلا سلجم لودب لمعلا ءارزو سلجمل نیرشعلاو ةسماخلا ةرودلا
ةيبرعلا جيلخلا

لمعلا ةئيبو ةينهملا ةمالسلا لاجم يف ةزيمتملا ةأشنملا ةزئاج
فارطأ میركتل لمعلا ةرازول نیرشعلاو عبارلا يونسلا لفحلا
ةثالثلا ةيجاتنإلا ةيلمعلا

Awards and Recognition
Occupational Health 8ي Safety Gold Award 2008
The Royal Society for the Prevention of Accidents (RoSPA)

International Safety Award 2008
The British Safety Council

The GCC Excellence Award in Nationalisation
The 25th Annual Meeting of GCC Ministers of Labour

Outstanding Organisation Award in Occupational Safety 
and Work Environment
The Kingdom of Bahrain's Ministry of Labour 24th Annual 
Honours Ceremony

©



Key Highlights 2008 ,
٠ Successfully continued trend of sustained profitability, ٣

exceeded annual production targets, and set new world 1
records for productivity. I

٠ Improved productivity and cost efficiencies through the 
introduction of new technologies and innovative 
working practices.

٠ Enhanced levels of occupational health, safety and ا
environmental protection that surpass international 
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د يج لكشب لمعلا ( ابلأ ) نيرحبلا موينملأ ةكرش ةلصاوم نع نلعأ نأ ينرسي

، بسحف حابرألا ىوتسم ىلع سيل ةكرشلا فادهأ حاجنب انققح دقل ٨٠٠٢٠ ماع

ة يلوئسملا حورب كلذ يف نيدشرتسم ،ةيعامتجالا ةكارشلاب مازتلإلا ىلعو لب

ا ذه ضخمتو .اهرسأب ةكرشلا للختت يتلاو اهكلتمن يتلا ةيتاسسؤملا ةيعامتجالا

ي ف موينملألا رهاصم ربكأ نم رهصمك اهتعمس ىلع ابلأ ةكرش ظافح نع ءادألا

.ةئيبلل ةقادصو ةءافكو انمأ اهرثكأو ملاعلا

ي ف ةحضوملا ،٨٠٠٢ ماع لالخ ةكرشلا اهتققح يتلا ةيسيئرلا تازاجنإلا زربتو

ا هيفظوم هاجت ابلأ ةكرشل رمتسملاو مئادلا مازتلالا ،يونسلا ضارعتسالا اذه

.ينطولا داصتقإلاو يلحملا اهعمتجمو

ق وسلا عاضوأو رمتسملا يملاعلا يداصتقإلا شامكنالا رابتعالا يف انذخأ ام ا ذإو

، ريبك دح ىلإو ،دمتعي امنإ رمتسملا ابلأ ةكرش حاجن نإف ،ةبعصلا ةيميلقإلا

ت لمع ،كلذ ىلع ءانبو .ةيجاتنإلا ىوتسم عفرو ةفلكتلا ةيسفانتب ظافتحالا ىلع

ا هيف نكمي يتلا نيدايملا ديدحت ىلع ٨٠٠٢ ماع ةليط نيفظوملاو ةرادإلا نم لك

، فيلاكتلا ضفخو تاءارجإلاو ليغشتلا تايلمع ليهست قيرط نع ةيجاتنإلا عفر

ك لت قيقحتل انتابلطتم مهأ نم ةيلاعلا ةيجاتنإلاو ةيليغشتلا ةءافكلا تلظ اميف

ا هتددح يتلا جاتنإلا فادهأ حاجنب ابلأ تطخت ،تقولا سفن يفو .فادهألا

.ليغشتلا ةطخل نحشلاو تاعيبملا زواجت عم ،ماعلا لالخ يئاهنلا جتنملل

ن امألاو ةحصلل ةيولوأ حنم ةيمهأ ىلع ماعلا لالخ اهزيكرت ابلأ تلصاو كلذك

ة يعامتجإلا ةهافرلا ىوتسم عفرو ةئيبلا ةيامحو نيفظوملل ةحونمملا ايازملاو

ن يكمت ىلع موينملألا تاعانصل يوقلا ابلأ معد دعاس دقو .يلحملا عمتجملل

، كلذ ىلإ ةفاضإلاب .ةكلمملا داصتقإل رمتسمو تباث معد ميدقت نم عاطقلا اذه

ع فر ىلإ ةيمارلا صاخلاو ماعلا نيعاطقلا تاردابم معد يف ةكرشلا ترمتسا

ة باوبك نيرحبلاب ديازتملا يلودلا يعولا زيزعتو يداصتقالاو يعانصلا ومنلا

.جيلخلا ةقطنمل ةيراجت

م شاه دومحم ديسلا ةرادإلا سلجم سيئر ركشأل ةصرفلا هذه منتغأ نأ ينرسيو

ي فظومو لامعلا ةباقنو ةيذيفنتلا ةرادإلاو نيرقوملا ةرادإلا سلجم ءاضعأو يجهوكلا

.تايدحتلا لك مغر ماعلا اذه لالخ ءاطعو مازتلاو معد نم هومدق ام ىلع ةفاك ابلأ

 يميعنلا حلاص دمحأ

يذيفنتلا سيئرلا

 am pleased to report that Alba continued to perform well in ا
2008. Guided by our spirit of corporate social responsibility, which 
permeates the entire organisation, we successfully achieved 
our business goals, not just profitably, but also ethically and 
responsibly. This performance resulted in Alba maintaining its 
reputation as one of the largest and safest, and most efficient and 
environmentally-friendly aluminium smelters in the world.

The Company's key achievements during 2008, which are 
illustrated in this latest annual review, serve to underline Alba's 
ongoing commitment to its employees, the local community, and 
the national economy.

Given the ongoing global economic slowdown and challenging 
regional market conditions, Alba's continued business success 
depends, to a large extent, on remaining cost competitive 
and improving productivity. Accordingly, throughout 2008, 
management and staff worked together to identify areas where 
costs could be reduced by the further streamlining of operating 
processes and procedures. Operational efficiency and high 
productivity, for instance, remained a key emphasis in meeting 
these goals. At the same time, Alba successfully exceeded its 
production targets for finished product during the year, while sales 
and shipments also exceeded the operating plan.

During the year, Alba also maintained its focus on prioritising 
health and safety, enhancing employee benefits, protecting the 
environment, and improving the social well-being of the local 
community. Alba's strong backing of the downstream industry has 
enabled the aluminium sector to be a substantial contributor to the 
Kingdom's economy. In addition, the Company continued to support 
public and private sector initiatives aimed at boosting industrial 
and economic growth, and enhancing the growing international 
awareness of Bahrain as the business gateway to the Gulf region.

 would like to take this opportunity to thankthe Chairman of the ا
Board of Directors, Mr. Mahmood Hashim Al-Kooheji, the members 
of the Board, the Executive Management, the Alba Labour Union, 
and each and every Alba employee, for their respective support, 
commitment and contribution during this most challenging year.

Ahmed Saleh Al Noaimi 
Chief Executive
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By identifying and implementing additional ways of increasing 
efficiency and reducing costs. Alba successfully maintained its 
competitive edge in the global aluminium industry during 2008.

Alba's continued competitiveness in the challenging market 
conditions, which characterised the latter part of the year, was 
achieved as a result of the dedication, commitment, creativity and 
team work ofthe management and staff across the organisation.

One example of employee innovation was the development ofa 
new technique to extract molten aluminium from the reduction 
pots, using overhead cranes instead ofthe previous industry- 
standard, conventional manual approach. This resulted in an effi- 
ciency improvement of more than 80 per cent, with associated 
safety, productivity, environmental and cost saving benefits.

The aluminium smelting process is energy intensive, with 
around 30 per cent of Alba's operating costs spent on power. 
Energy efficiency therefore remains high on the Company's 
business agenda, and Alba continues to seek new ways of 
reducing power consumption. These include investigating 
how the Company could benefit from the newly-constructed 
GCC power grid, and the possibility of sourcing natural gas 
from neighbouring states, to offset the dwindling supplies 
from Bahrain's Khuff field.

ىضفخو ةناجم ه.ايلاتاا نددل لئاسو ةوابا دطدات لالخانعت .

.٨٠٠٢ ماع لالخ ةيملاعلا موينملألا

، ةدئاسلا ةيسفانتلا قوسلا عاضوأ لظ يف ةسفانملا يف اهءاقبو ابلأ رارمتسا نإ

ع ادبإلاو مازتلإلاو ينافتلل ةجيتن ققحت دق ،ماعلا نمريخألا عبرلا يف تاذلابو

.ةفاك ةكرشلا يفظومو ةرادإ لبق نم دحاولا قيرفلا حورب لمعلاو

ة ركتبمو ةديدج ةينقت ريوطت يف لثمت انيفظوم راكتبا ىلع لاثم لضفأ نإ

م ادختسا لالخ نم ةصاخلارهصلا يناوأ نمرهصنملا موينملألا جارختسال

مهاس ام ، ةيديلقتلا ةيوديلا ةقيرطلا مادختسا نع ألدب ،ةيسأر تاعفار

ن يسحت نم كلذب طبتري ام عم ،ةئاملا يف ٨. نم رثكأب ةءافكلا نيسحت يف

.تاقفنلا ليلقت ايازمو ةيئيبلا ةمالسلاو ةجاتنإلاو ةمالسلا تايوتسم

ة ئاملا يف ٣ 'وحن بهذت ثيح ،ةقاطلا مادختسا ةفاثكب موينملألا رهص ةيلمع زيمتت

ي تأت ةقاطلا مادختسا ةءافك نإف كلذلو ،ةقاطلا ىلع ابلأ يفليغشتلا فيلاكت نم

ن م دحلل ةديدج لبس نع ثحبلا ابلأ لواحت ثيح ،ةكرشلا تايولوأ ةرادص يف

م ت شلا ةيجيلخلا ةقاطلا ةكبش نم5داغتسإلا ةيذاكما,لمشت .ةقاطلا كالهتسا

، ةرواجملا لودلا نم يعيبطلا زاغلل ةديدج رداصم نع ثحبلاو .ًارخؤم اهطبر

.فخلاو نيرحبلا يلقح جاتنا عجارت ضيوعتل

®
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د عتو .اهثدحأو ملاعلا يف موينملألا رهاصم ربكأ دحأ نیرحبلاب دجوی

ة دعاقلا عيونت ىلإ ةيمارلا ةموكحلا دوهج ىلع سوملم ليلد ربكأ ابلأ ةكرش

ليبسلا ةكرشلا تدهم دقو ،طفنلا ىلع دامتعالا نع أديعب ةيداصتقالا

.يلحملا ىوتسملا ىلع اهتاذ تابثإ فدهب ةديدجلا تاعانصلل

ر دصتي ثيح ،نيرحبلا ةكلمم داصتقا ىفأرببكً اماهسإ ابلأ ةكرش مهاستو

ر يغ عينصتلا لاجم يف ةفاضملا ةميقلا نم" ٢٧ ٥ يلاوح غلبي يذلا موينملألا عاطق

.يلامجإلا يلحملا جتانلا نم ةئاملاب ةعست يلاوح لداعت يتلا يطفنلا

ا هريغل ةبكاومو ةرهدزم ةعانص ريوطت يفً اماه ارود بعلت ابلأ ةكرش لازت امو

د اوم كلذ يفامب ،تاجتنملا نم ريبك فيط عنصتل ةكرش ١ ٠ ٠ يلاوح مضت

ة نفلدملا قئاقرلاو تالباكلاو كالسألاو ةيرامعملا بيطشتلا لامعأوءانبلا

، ةكلمملا لخاد ابلأ تاجتنم نم ٦٤٨ عيب متيو .موينملألا تايرك قوحسمو

.ةيلودلاو ةيميلقإلا قاوسألا يفءالمعلا ىلإ يقابلا ريدصت متي اميف

، نيرحبلا ةكلمم يفذلامعلا يمدختسم مهأ نم أدحاو موينملألا عاطق دعيو اذه

 نيفظوملا نم مه فالآ ةثالث مهددع غلابلا ابلأ يفظوم نم ٩٧ .يلاوح نأ ذإ

ت الباكلل لاديمووكسكلب لثم ىرخألا ةيليوحتلا تاكرشلا مدقتامك ،نيينيرحبلا

.نيينيرحبلا نينطاوملل لمعلا صرف نم أريبك اددع ةلفردلاو

ب اتكل ةيداصتقالا ةيمنتلا سلجم اهمدق يتلا تايئاصحإلا نم تامولعملا تذخأ :ةظحالم
(077070 016/00/ - ي ف 0(/6 80/560055 016070ال/ةعومجم هترشن يذلا 2008 7//000/0 
٣٧١- ٢٧١ نيتحفصلا يفابلأ ةكرشب صاخلا عوضوملا

The Kingdom of Bahrain is home to one of the world's largest 
and most modern aluminium smelters. Alba is testament to 
the nation's efforts to diversify its economic base away from 
dependence on oil, and has shown the way for new industries 
to establish themselves locally.

The Company makes a significant contribution to the economy 
of the Kingdom of Bahrain. Alba leads an aluminium sector 
that accounts for approximately 25 per cent* of value added in 
the non-oil manufacturing industry, which equates to around 
nine per cent o f total GDP.

Alba has been instrumental in helping to develop a thriving 
downstream industry, which comprises around 100 companies 
making a wide range of products, including building 
materials, architectural finishings, wires, cables, rolled foil, and 
aluminium powder and pellets. 46 per cent of Alba's output is 
purchased locally, while the rest is exported to regional and 
international customers.

The sector is also one of the Kingdom's most important 
employers. Around 90 per cent of Alba's 3,000-plus employees 
are Bahraini nationals, while downstream companies such 
as BALEXCO, Midal Cables and Garmco also provide a large 
number of career opportunities for Bahrainis.

*Note', figures taken from statistics supplied by EDB for'The Report 
-  Bahrain 2008' published by the Oxford Business Group, with pages 
. 172-173 featuring Aiba



In line w ith  its commitm ent to  put corporate social responsibility 
into action, Alba firm ly believes that companies should not 
only create economic value through their business activities, 
but also play an active and constructive role towards the overall 
improvement o f society.

Accordingly, during the year, the Company continued to  provide 
considerable financial and practical support for the local 
community in Bahrain. Particular focus was placed on helping 
sections o f society, and also people with special needs. Such help is 
provided either directly by Alba and its employees, or through the
activities o f local charitable organisations.

In 2008, Alba sponsored the  Second Orphans Conference, which 
was organised by the  Royal Charity Organisation. It provided 
donations to  im portan t charitable initiatives such as Al Rahma 
Centre, the new Social Rehabilitation Centre o f the  Busaiteen 
Sports and Cultural Club, and the  rebuilding o f the Eker Sports 
and Cultural Club.

In addition, Alba actively encourages the  youth  o f Bahrain 
to  aspire to  sporting excellence, and is also com m itted to 
helping athletes w ith  special needs. Examples o f Alba's 
support in 2008 include sponsorship o f the World Juniors 
Table Tennis Championship organised by the  Bahrain Table 
Tennis Federation; the  Alba Horse Jumping Championship in 
association w ith  the  Bahrain Royal Equestrian and Endurance 
Federation; and the  Family O lympics Carnival in collaboration 
w ith  the  Bahrain Special O lympics Team.

Importantly, the  Alba Community Services Team involves the 
individual participation o f employees in charitable, community 
and national fund-raising activities. In 2008, these included visits 
to  Elderly Homes in Isa Town and Muharraq, and the  Children's 
Ward at Salmaniya Medical Complex, to  d istribute Eid gifts, and 
participation o f staff in the  annual Bahrain Raft Race.

اً خسارًاناميإ ابلأ نمؤت ،ةيتاسسؤملا ةيعامتجالا ةيلوئسملاب اهمازتلا عمً ايشامت

ة يراجتلا اهتطشنأ لالخ نم ةيداصتقا ةميق قلختالأ اهيلع يغبني تاكرشلا نأب

.عمتجملل ماعلاروطتلا هاجتءانبو طشن رودب مايقلا اهيلعو لب ،بسحف

ر يبكلا يلمعلاو يلاملا معدلا ميدقت ماعلا لالخ ةكرشلا تلصاو ،كلذ ىلعو

ت ائف ةدعاسم ىلع صاخ لكشب زيكرتلا متو ،نيرحبلا يفيلحملا عمتجملل

ل كشب ءاوس تادعاسملا هذھ ميدقت متيو .ةصاخلا تاجايتحالا يوذو عمتجملا
.ةيلحملا ةيريخلا تاسسؤملا ةطشنأ لالخ نموأ اهيفظوموابلأ قيرط نع رشابم

ة سسؤملا هتمظن يذلا يناثلا ماتيألا رمتؤم ةياعرب ابلأ تماق ،٨٠٠٢ ماع يفو

ز كرمل عربتلا لثم ةماهلا ةيريخلا تاردابملل تاعربت تمدقو ،ةيكلملا ةيريخلا
، يعامتجإلا ليهأتلا ةداعإل ديدجلا يضايرلاو يفاقثلا نيتيسبلا يدانو ةمحرلا

.يضايرلاو يفاقثلا ركعلا يدان ءانب ةداعإو

ز يمتلا ىلإ حماطلا ينيرحبلا بابشلا ابلأ عجشت ،قبس امل ةفاضإلابو

.ةصاخلا تاجايتحالا يوذ نم نييضايرلا ةدعاسمب مزتلت امك ،يضايرلا
ة لوطب ةياعر ٢' ٨٠ ماع يف ابلأ هتمدق يذلا معدلا ىلع ةلادلا ةلثمألا نيب نمو
، ةلواطلا سنتل ينيرحبلا داحتالا اهمظن يتلا نيئشانلل ةلواطلا سنتل ملاعلا

ي نيرحبلا يكلملا داحتالا عم كارتشالاب زجاوحلا زفقو لويخلل ابلأ ةلوطبو
ع م نواعتلاب ةصاخلا تائفلل دايبملوألا لافنركو ،ةردقلا تاقابسو ةيسورفلل

.ينيرحبلا دايبملوألا قيرف

ة يدرفلا ةكراشملا ابلأب عمتجملا ةمدخ قيرف طاشن نمضتي ،كلذ نم مهألاو
ة طشنألا هذه تنمضتو .ينطولا عمتجملل ةدعاسملا ميدقت ةطشنأ يف نيفظوملل

ق رحملاو ىسيع ةنيدم يف نينسملا ةياعر رود ىلإ تارايزب مايقلا ٠٢ ٨٠ ماعيف
ةكراشمو ،ديعلا اياده عيزوتل يبطلا ةيناملسلا عمجمب لافطألا حانجو

.يونسلا تاماوعلا قابس يف نيفظوملا





ينيرحبلا بابشلا تايناكمإ وعدن

ي ف ةيرشبلا اهاوق ريوطت نيرحبلا عضت ،ومنلا قيرط ىلع هسفن عضو نطوک

ح الصإل ةينطولا ةردابملاب نيمزتلملا نيمعادلا دحأ ابلأ ربتعتو .اهتايولوأ ةرادص

.لمعلا قوس تاجايتحاو ميلعتلا نيب ةوجفلا دسل فدهت يتلا ،ةكلمملا يف ميلعتلا

د هعلا يلو جمانرب لثم ةينطولا جماربلا فلتخم يف لاعف لكشب ابلأ مهاستو

ز اجناو ،يوناثلا ينهملا ميلعتلا ريوطت جمانربو ينيرحبلا بابشلا بيردتل

ا هب ىدتقي جذامن داجيإل ًاصيصخ ةممصم جماربلا كلت عيمجو ،نيرحبلا

.لبقتسملا يف لامعألا ةداقريوطتو

س رادملا بالط تارايز فيضتستو عجشت ابلأ نإف ،قبس ام ىلع ةوالعو

م عد يفاهرودو ةكرشلا ةطشنأ ىلع فرعتلاو عنصملا يف ةلوجب مايقلل تاعماجلاو

.ةيفيظولا صرفلا ىلع فرعتلا نعألضف ،يلحملا عمتجملاو ينطولا داصتقإلا

ص رف ريفوتب أمات امازتلا ابلأ مزتلت ‘ًاماع نيعبرأ وحن لبق اهطاشن ءدب ذنمو

ن يفظوملا ةبسن لثمت ثيح ،نيينيرحبلا نينطاوملل بيردتلا صرفو ةيدجم لمع

ر يخ عنصملا يف ةلماعلا ىوقلا يلامجا نم ٠٩٤ يلاوح ةغلابلا نيينيرحبلا

ي فزيمتلا ةزئاج ىلع ةكرشلا لوصح يف مهاس ام ،مازتلإلا اذه ىلع دهاش

ن واعتلا سلجم لودب لمعلا ءارزو سلجم نم فئاظولا نيطوتو لمعلا ريفوت

.٠٢ ٨٠ ماع يف ةيبرعلا جيلخلا لودل

Supporting the Potential of Young Bahrainis

45 a nation on a growth curve, Bahrain's key resource is 
its people. Alba is a com m itted supporter o f the  National 
ducation Reform Initiative o:؛ f the  K ingdom, which seeks to 
develop the potential o f young Bahrainis in order to  close the 
gap between education and the  needs o f the  labour market. 

The Company actively participates in national programmes 
such as the Crown Prince Youth Training Programme, the 
Developing Secondary Vocational Educational project and 
InJaz Bahrain.These are designed to  create an apprentice-led 
model, provide technical on-the-job tra in ing, and develop 
future business leaders.

In addition, Alba encourages and hosts regular visits from 
school and university students to  tou rthe  plant, understand the 
Company's activities and its contribution to  the national economy 
and local community, and learn about career opportunities.

Since commencing operations nearly fo rty  years ago, Alba 
has been totally committed to  providing Bahraini nationals 
w ith meaningful employm ent and training opportunities. The 
fact tha t the Company's entire workforce today is composed 
o f around 90 per cent Bahrainis bears testament to  such a 
commitment. This was recognised in 2008 by the receipt o f the 
GCC Excellence Award in Nationalisation during the 25th Annual 
Meeting o f GCC Ministers o f Labour.



Putting Our People First
Alba's most important asset is its people. Accordingly, 
during 2008, the Company continued to place the highest 
priority on investing in the personal welfare and professional 
development of its employees.

انتايولوا ةراد يف انيفظ90 عضن
ة كرشلا تلصاو ،كلذ ىلع ءانبو .ابلأ ةكرش ىدل لوصألا مھأ دارفألا ربتعي

ى وتسملا عفر يف رامثتسالا ىلع ىوصقلا ةيولوألا عضو ٨٠٠٢ ماع لالخ

.اهيفظومل ينهملا ريوطتلاو يشيعملا

Key developments during the year include the introduction 
ofa standardised contract of employment for all employees, 
regardless of their nationality, plus the approval of the Board for 
increased investment in further improving working conditions for 
staff and enhancing benefits for employees and their families.

In November, the totally-refurbished and expanded Alba Club 
was officially opened. New recreation facilities include an 
indoor swimming pool, state-of-the-art gymnasium, bowling 
alley, snooker hall, games room, and auditorium, making it one 
of the best-equipped company social clubs in the Kingdom.

The Company's Training Centre provides a comprehensive 
programme of training and development courses for 
management and members of staff. They are provided 
with every opportunity to enhance their skills and broaden 
their knowledge, and also supported in acquiring higher 
educational and professional qualifications.

During the year, Alba made a significant stride in the hiring 
of young Bahrainis with the introduction of a graduate 
program and as a result 27 new BSc engineering graduates 
were recruited. Supervisors attended a three-week course at 
the Norwegian University for Science 8ي Technology; and 100 
students -  children of Alba employees -  were enrolled in a 
Summer Internship Programme.

دحوم لمع دقع لاخدإ ماعلا ءانثأ تث.يتلا ةيسيئرلا تاروطتلا نيب نمو

س لجم دامتعا ىلإ ةفاضإلاب ،مهتايسنج نع رظنلا فرصب ةفاك نيفظوملل

ز يزعتو نيفظوملل لمعلا عاضوأ ىوتسم عفر يف ديازتملا رامثتسالل ةرادإلا

.مھرسألو نيفظوملل ايازملا

. لماكلاب هتعسوتو هديدجت دعب ابلا يدانل يمسرلا حاتتفالا مت ربمفون يفو

ة لاصو ةيلخاد ةحابس ةكرب يدانلاب ةديدجلا هيفرتلا تادحو مضتو

ال ضف ،تادعم نم ايجولونكتلا هيلإ تلصو ام ثدحأب اهزيهجت مت مويزناميج

ل ضفأ نيب نم أدحاو هلعجي يذلا رمألا ،ةعاقو باعلأ ةلاصو ركونس ةلاص نع

.نيرحبلا ةكلمم يف ةأيهملا ةيعامتجالا يداونلا

ة رادإلل ريوطت تارودو ألماش أيبيردتً اجمانرب ةكرشلا بيردت زكرم مدقي امك

ع يسوتو مهتاراهمب ءاقترالا فدهب نيفظوملل صرفلا لك ةحاتإ متيو .نيفظوملاو

.ىلعأ ةينهمو ةيميلعت تالهؤم ىلع لوصحلل مهمعد نع الضف ،مهتفرعم قاطن

ة جرد ىلع نيلصاحلا نمً اديدج ًاجيرخ ٧٢ فيظوت ماعلا لالخ مت

ع يباسأ ةثالث ةدمل ةرود نيفرشملا نمددعرضحو .ةسدنهلا يف سويرولاكبلا

ن م بلاط ١ ..كراش اميف ،ايجولونكتلاو مولعلل ةيجيورنلا ةعماجلا يف تميقأ

.ةكرشلا يف يفيصلا بيردتلا جمانرب يفابلأ يفظوم ءانبأ

Alba is also firmly committed to the empowerment of women. 
Female employees are supported to realise their full potential 
and achieve progress in their careers, and encouraged to take 
on supervisory and management roles. In 2008, Alba arranged 
special events to celebrate International Women's Day and 
Bahraini Women's Day.

ف دهب تافظوملا معد متي ثيح ،ةأرملا نيكمتب ًايوق امازتلا ابلأ مزتلت امك

ع الطضالا ىلع نهعيجشتو نهنهم يف مدقت زارحإو ةنماكلا نهتاقاط قيقحت

ل افتحالل ةصاخ تايلاعف ابلأ تماقأ ،٨٠٠٢ ماع يفو .ةيرادإو ةيفارشإ راودأب

.ةينيرحبلا ةأرملا مويو يملاعلا ةأرملا مويب









ا هتجردأ ثيح ،ةيلجو ةحضاو ةمالسلل ابلأ اهيلوت يتلا يوصقلا ةيمهألا ودبت
ة دوجلاو ةفلكتلاو جاتنإلا ةيمهأ نم ردقلا سفن ةمالسلل» :اهقاثيم ةرادص يف
ال  كنإف نامألاو ةمالسلا تاميلعتلاقفو لمعت ال تنكاذإو ،ةيونعملا حورلاو

.»«انعم لمعلل حلصت

، نيرحبلا يفقرفلا ربكأ نم ادحاو ةئيبلا و ةحصلاو ةمالسلل ابلأ قيرف ربتعي

.رورملل نيبقارم ٣و ةم السللً اقستم ١ ٢ نع ألضف ،ةم السلل نيبقارم ةينامث مضيو

ع يمج ناهذأ يف ةخسرتم ةينهذ ةفاقثو ةلاح ةمالسلا لعجل ةكرشلا فدهتو
ف دهب مهكولسو مهريكفتو مهتافرصت عيمج يف اهب نودشرتسي ابلأ يفظوم
ة باصإ نود لمع ةعاس نييالم ٥ قيقحت ربتعيو .ةنومأم ريغ لامعأ ةيأ عنم
ي ناثلو هقيقحت يف ةكرشلا تحجن اعيفر ازاجنإ ٨٠٠٢ ماع يف تقولل ةعيضم

.اهخيرات يف ةرم

م ئاقلا ةمالسلا ماظن حرطل ةيئاهنلا تاسمللاابلأ تعضو ،ماعلا لالخ اضيأ

ى لع مئاقلا ةمالسلا ماظن زكريو .٩٠٠٢ ماع يف (05٤) نيفظوملا كولس ىلع
ر ييغتلل جمانرب لالخ نم نيفظوملل لمعلا تاداع رييغت ىلع (EDS) نيفظوملا
ر يغ لامعألا ىلع ءاضقلاو فينصتو ديدحت ىلع مهدعاسي يذلا يفاقثلا
.سايقلل ةلباقو ةمظنم ةقيرطب ةنومأملا

ا هزوف يف اهب ةصاخلا ةمالسلا ريياعم ىصقأ قيبطت يف ابلأ حاجن مهاس دقو

ك لذك .موجن عبرألا ةئف (NOSA) ةينهملا ةمالسلل ةينطولا ةئيهلا ةزئاجب
ث داوحلا نم ةياقولل ةيكلملا ةيعمجلا ةزئاج ىلع ٨٠٠٢ ماع لالخ ابلأ تلصح
.ةمالسلل يناطيربلا سلجملاو ،(٨105)

The paramount importance that the Company places on safety 
is illustrated by its inclusion at the beginning of the Alba Charter: 
'Safety has equal importance to production, cost, morale and 
quality, but if you don't work safely, you don't work here.'

Alba's Safety, Health 8ل Environment Team is one of the largest 
in Bahrain, and includes eight Safety Superintendents, 12 Safety 
Coordinators, and three Traffic Controllers.

The Company's safety mission is to  make safety a state of 
mind by which all Alba employees think, act and behave to 
eliminate unsafe acts. ٨ notable achievement in 2008 was the



ت اسرامم ،ابلأ معدت ،لمعلا عقاوم يف ةمالسلل ىوصق ةيولوأ اهءالیا نع ألضفو
ز يمتت يتلا عمتجملا ةمدخ ةنجل لالخ نم و ،عمتجملا دارفا نیب يعولا قلخو نامألا
ماع لالخ اهيف تكراش يتلا تايلاعفلا مهأ تلمش دقو ،تاكرشلا يقاب نع اهب
:يلي ام ٨٠٠٢

ريخصلا ةقطنم يف مييختلا عقوم يف ةمالسلاب ةصاخلا حئاصنلا ميدقت ٠

ي دان يف ةيرانلا تاجاردلا يقئاسل ةيلوألا تافاعسإلا نع لمع ةشرو میظنت .
ةيرانلا تاجاردلل نيرحبلا

لافطألل (ةمالسلا ينملع) ابلأ ةلمح نيشدت .

ةينيرحبلا ةمالسلاو ةحصلا ةيعمجل يداملا معدلا ميدقت ٠

ةيسردملا ةحصلل يناثلا يجيلخلا رمتؤملا ةياعر .

موي مويب الافتحا تاردخملا ةحفاكمل ةيوعوتلا ةلمحلل جيورتلا
يملاعلا ةحصلا

٨5 well as prioritising safety at the workplace, Alba actively ،
supports the awareness and adoption of safety practices in 
the community. Alba has played a pioneering role in forming 
a dedicated Community Service Committee to oversee its 
philanthropic activities. Key events in 2008 include:

٠ Providing safety tips for campers at the Sakhir 
Camping Area

٠ Organising a First Aid Workshop for bikers with the Bahrain 
Motorcycle Club

٠ Launching the Alba 'Teach Me' Safety Campaign 
for Children

٠ Providing financial support for the Bahrain Health and 
Safety Society

٠ Sponsoring the Second Gulf Conference for School Health

٠ Promoting a Drug Awareness Campaign to celebrate World 
Health Day

ن م ةعومجم عم ثداوحلاو قئارحلا عم لماعتلا ةعيبطو تاربخلا لدابت
ةيلخادلا ةرازوب يندملا عافدلل ةماعلا ةرادإلا يدجتسم

٠ Sharing fire and safety expertise with newly recruited Civil 
Defence personnel from the Ministry of the Interior
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،ايو يلع ةكفاتفا يف تفاسلا



ىوتسم عفر

مك

اهتحاسم غلبت

ه ريحبو

نيرحبلا

ال ا يف ةكرشلل ةيئيبلا ةلاسرلا لثمتتو .ةفاك اهلمع

.ابلأ عنصم يف لمعلاو ةشيعملا عاضوأ

Alba is committed to achieving and maintaining optimum 
standards of environmental performance across all aspects 
of its business. The Company's environmental mission is to 
continuously improve the living and working conditions at 
and around the Alba plant.

In 2008, Alba celebrated International Arbor Day by planting the 
4,000th tree in the plant. This symbolic gesture underlines the 
Company's ongoing commitment to protect the environment, 
which is illustrated by the successful development of the Alba 
Oasis. Covering a total area of 10 hectares, the Oasis features 
a variety of trees and shrubs, a thriving fruit and vegetable 
garden, and an artificial lake. Measuring 22,000 square metres, 
this artificial lake is the largest in Bahrain, and is home to 
numerous species of marine life, including fish, frogs and turtles, 
as well as providing a safe habitat for local and migrating birds.

The Company's uncompromising commitment to protecting 
the environment is illustrated by a total investment that 
exceeds 5 600 million in the past 17 years. Recent 
environmental achievements include eliminating ozone- 
depleting gases across the plant, and setting up a BD 65 
million project to make the Company's power plant the most 
environmentally-friendly in the Kingdom of Bahrain. This 
project involves retrofitting gas turbines with low nitrogen 
oxide burners, and replacing existing control systems to 
further reduce emissions.

ض فخنملا ىوتسملا رهظتو هلوحو عنصملا يف ةيلحملا ةئيبلا ةدوج ابلأ ةحاو نيبتو

.ةراضلا تاثاعبنالاو تاثولملل

The Alba Oasis indicates the quality of the local environment 
in and around the plant, and demonstrates the low level of 
pollutants and harmful emissions.

يف اهيلع ظافحلاو يئيبلا ءادالل ىلثملا ريياعملا قيقحتب ابلا ةكرش

أ ماع ٧١ىدم ىلع رامثتسالا يلامج !ةئيبل ا ةيامحب يوقل ا ةكرشل ا مازتلا نيبيو

ن م صلختلا ةيئيبلا تازاجنإلا ثدحأ نيب نمو .رالود نويلم ٦..زواجتي يذلا

ع ورشم نم ءاهتنالاو ضرألا بكوك يفنوزوألا ةقبط لكآت ىلع لمعت يتلا تازاغلا

ة طحمرثكأ ةكرشلا ءابرهك ةطحم لعجل ينيرحب رانيد نويلم ٥٦ هتفلكت غلبت

ي عاجترالا زيهجتلا عورشملا اذه نمضتيو .نيرحبلا ةكلمم يف ةئيبلل ةقيدص

م ظن لادبتساو ،ضفخنملا نيجورتينلاديسكأ قرح ةزهجأب ةيزاغلا تانيبروتلل

.تاثاعبنالا ليلقت زيزعتل ةمئاقلا مكحتلا

ال ضف ،فحالسلاو عدافضلاو كامسألا كلذ يف امب ةيرحبلا ةايحلا نم

.ةرجاهملاو ةيلحملا رويطلل ةنمآ ةئيبل اهريفوت

ةكلمم يف ةيعانص ةريحب ربكا ةيعانصلا ةريحبلا هذه دعتو .ةيعانص

ةديدع افانصا مضتو ،عبرم رتم

ر جشلا سرغب كلذو يملاعلا ةرجشلا مويب ابلأ ةكرش تلفتحا ،٨٠٠٢ ماع يفو

ي وقلا ةكرشلا مازتلا ةيزمرلا ةراشإلا هذه زربتو .عنصملا يففالآ ةعبرأ مقر

. ابلأ ةكرش ةحاول حجانلاريوطتلا هرهظي يذلا ،ةئيبلا ةيامح ىلإ فداهلا

ة عومجم ،تاراتكه ا .غلبت ضرألا نم ةحاسم يطغت يتلا ،ةحاولا لثمتو

تاورضخل او هكاوفل اب ةرمثم ةقيدحو تاريجشلاو راجشألا نم ةعونتم

ةوح
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Mr. David Meen

4.

ا
Mr. Gert Rohrseitz

ء Mr. Ibrahim Al Shuwai'er

8.

9.

10. Mr. Osama Mohammed Al Orayidh

دشيرملا قلطم ديسلا . ٩

ضيرعلا دمحم ةماسأ ديسلا .١ .

رعيوشلا ميھاربا ديسلا . ٦

وناك دمحأ يزوف ديسلا .٧

 يجهوکلا مشاه دومحم دیسلا .٨
ةرادإلا سلجم سیئر

Mr. Hamood A. Al-Tuwaijri

Mr. Yusuf Abdulla Taqi

Shaikh Mohammed bin Khalifa 
bin Ahmed Al Khalifa

إ 1 ٤أأ

Mr. Fawzi Ahmed Kanoo

Mr. Mahmood Hashim Al-Kooheji 
Chairman
Mr. Mutlaq H. Al Morished

نيم ديفيد ديسلا . ١

يرجيوتلا هللادبع دومح ديسلا .٢

يقت هللادبع فسوي ديسلا .٣

ةفيلخ لآ دمحأ نب ةفيلخ نب دمحم خيشلا . ٤

ستزيرھور تريج ديسلا . ٥
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